
Investice do Bartoloměje pokračují
2.3.2015 14:57

I v letošním roce bude město Kolín investovat do pokračujících rekonstrukcí
Bartoloměje. Jde o nejvýznamnější architektonickou a historickou památku Kolína
a jednoznačně si zaslouží podporu města. Snahou vedení je zpřístupnit chrám lidem
a intenzivně se o tom jedná s církví. Aktuálně se rýsuje jistá podoba kooperace a již
na jaře bude představeno velmi zajímavé zpestření v rámci prohlídek.

„Jen za poslední dva roky město do Bartoloměje investovalo přes 2 mil. Kč a letos to bude
minimálně dalších 500 tis. Kč. Vážíme si toho, jak se daří chrám opravovat, a věřím, že je to
vidět na první pohled“, sdělil místostarosta Michael Kašpar.

V roce 2013 proběhla obnova fasády, obnova Svatojánské, Svatováclavské a Sladovnické
kaple, restaurování maleb Řeznické kaple, pokračovala rekonstrukce vnitřní elektroinstalace
a elektrorozvodu, dokončilo se restaurování oltáře Panny Marie Lurdské, obrazu sv. Lukáše,
oltáře Narození Páně, Kříž s Kristem, sochy sv. Terezie. Proběhl restaurátorský průzkum
Šperlinkovské,  Pekařské  a  Mlynářské  kaple,  restaurování  Oltáře  Kalvárie,  restaurování
podlahy  Řeznické  kaple.  V  roce  2014  započalo  restaurování  kaplí  včetně  mobiliáře  a
vnějšího  pláště  kostela  včetně  oken  a  vitráží.  Pokračovalo  se  v  rekonstrukci  vnitřní
elektroinstalace,  probíhala  obnova  dlažby  interiéru  a  restaurování  náhrobků.  Byly
dokončeny opravy vnější fasády a opravy interiéru dvou posledních kaplí chórového ochozu.

„Kostel jako jakákoli jiná stavba hlodaná zubem času potřebuje stálou starostlivou údržbu a
pokud ta po několik desetiletí chybí, začnou hromadící se neřešené problémy přerůstat v
destrukční hrozbu. Tu už máme naštěstí v Kolíně za sebou a můžeme se s hrdostí pochlubit,
že  po  staletích  se  podařilo  architektonicky  vyřešit  velkou  bolest  kolínského  chrámu –
zatékání do ochozu, který kryje stropy kaplí, které obklopují parléřský vysoký presbytář“,
informoval kolínský farář Libor Bulín.

 „Všechny  výše  popsané  opravy  a  úpravy  chrámového  prostoru  byly  samozřejmě
uskutečnitelné jen za finanční podpory Ministerstva kultury ČR a města Kolína. Především
vedení a Zastupitelstvu města Kolína děkuji za jejich velkorysou vstřícnost a podporu nejen v
létech minulých, ale i v letošním roce“, doplnil farář.
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